
Referat SKB Sortedamskolen  

Emne: SKOLEBESTYRELSESMØDE      
 
Nummer: 173 
 

Data om mødet 
 
Dato: 29.03.2023 

Tid: 17.00 – 20.00 

Sted: Ryesgade 120, 1.sal, 
personalerummet/møderummet 
på administrationsgangen 
 

 
AFBUD:   
Kristine (KP) 
Helle (HJV) kom under pkt. 4 
 

Mødedeltagere:  
FORÆLDREREPRÆSENTANTER: 

Forperson “Jalloh” Sheku Amadu Jalloh (JS), Næst-forperson Helle 
Juhler-Verdoner (HJV), Zostam Abdallah (ZA), Majken Rostock 
(MR) og Hesam Banje-Ali (HA), Loubna Tahri (LT), Kristine Liv 
Lund-Pedersen (KP) 

 
 
ELEVREPRÆSENTANTER: Vides endnu ikke, pga. valg 
 
 
PERSONALEREPRÆSENTANTER: Mette Mønster og Anabela Oliveira 
de Sa  
 
DAGLIG LEDELSE: Christian Bech og Xenia Kofoed Bennedsen 
 
GÆSTER:  
 

 

Dagsorden:  Delmål/formål/uddybende forklaring:  Ansvar: Varighed: 
Cirka tider 

1.  
Valg af mødeleder 
 

 
JS 
 

17.00 -
17.02 

2.  
Godkendelse af 
referat fra sidste 
møde  

Dette sker så vidt muligt skriftligt, via mail mellem 
møderne.    
 
Referatet er godkendt 
 

JS 17.02 -
17.05 

3.  
Godkendelse af 
dagsorden  
  

Det anbefales, at væsentlige ændringer til 
dagsorden fremsendes til formandskabet inden 
mødet.  
 
Dagsorden er godkendt 

 JS 17.05-
17.10 
  
  
  



4.  
Elevrådets indsatser 
for det kommende 
skoleår 

Elevrådet kommer og fortæller om elevrådets 
indsatser for det kommende skoleår.  
Her har bestyrelsen mulighed for at på i dialog med 
elevrådet om indsatserne. 
 
Drøftelse 
 
Elevrådet har haft en proces, hvor de med hjælp af 
konsulenter har arbejdet med tiltag, som kan skabe 
en mere bæredygtig skole og en skoledag med 
fokus på bevægelse.  
Det har resulteret i at elevrådet har udvalgt tre 
fokuspunkter, som de skal arbejde videre med i det 
kommende skoleår:  

1. En grønnere skolegård  
2. Mere bevægelse i undervisningen  
3. Affaldsindsamling  

Elevrådets fokuspunkter blev modtaget med 
applaus fra skolebestyrelsen.  

CB/Elevrådet 17.10- 
17.35 

5.  
Skoleudviklings-
samtale  

CB præsenterer tanker om mulige emner, som kan 
inddragelse i skoleudviklingssamtalerne. 
Skolebestyrelsen kvalificerer og kommer med 
input.  
 
Drøftelse  
 
Foruden de obligatoriske emner som skal 
inddrages, så har ledelsen et ønske om at arbejde 
med “læringssamtaler” på 
skoleudviklingssamtalen. Ledelsen er optaget af 
hvordan denne form kan indtænkes i styrkelsen af 
dialogen mellem skole og hjem, samt at engagere 
og aktivere eleven yderligere i sin egen 
læringsproces. Til en start vil fokus være i 
udskolingen, men ledelsen er optaget af at 
undersøge om denne form kan udbredes til flere 
eller alle årgange. 
 
Medlemmerne understøtter arbejdet omkring 
læringssamtaler. Et medlem ønsker også at emnet 
digitale medier bliver tænkt ind som et vigtigt 
emne på sigt.  

CB 17.35-
17.45 

6. 
Trivselsundersøgelse 
for eleverne  

CB og XB kommer med indslag til 
trivselsundersøgelsen for eleverne  
 
Bilag 
Drøftelse  

CB/XB 17.45-
18.05 



 
Ledelsen ønsker, at SKB-medlemmer beslutter 
hvilket emne ud fra trivselsundersøgelsen, der skal 
være fokus på i kommende skoleår. 
Der skal differentieres i de to rapporter. 
 
Der var en kort proces, hvor bestyrelsen arbejdede i 
grupper og kom med en samlet tilbagemelding.  
 
I gennemgangen af rapporten for 0.-3. årgang 
kunne der være fokus på pauserne samt 
medbestemmelse særligt på 2. årgang. 
I gennemgangen af rapporten for 4.-9. årgang 
kunne der være fokus på området omkring ”støtte 
og inspiration” og ”ro og orden”, hvor der generelt 
scores lavt.  
Ledelsen er særligt optaget af den generelle sociale 
trivsel, som er stigende blandt de unge.     

7. 
 Pause/spisning  

 
 

Alle  18.05- 
18.25 

8. 
 

Status på fagfordeling  
 
Orientering  
 
Fagfordelingen er faldet på plads.  
En matematiklærerstilling på 6. årgang mangler 
fortsat at blive besat. Denne proces fortsætter på 
den anden side af sommerferien. En fast vikar 
læser timer efter sommerferien.  
Alle lærere har fået deres skemaer og elleverne får 
dem derfor snarest.  

CB 18.30 
18.35 

9. Datoer og tider for skolebestyrelsesmøder for det 
næste år. 
 
Tirsdag d. 29.8  
Onsdag d. 27.9 
Onsdag d. 25.10 
Torsdag d. 30.11 
Tirsdag d. 30.1 
Onsdag d. 20.3 
Tirsdag d. 28.5, 
Torsdag d. 20.6 
  
 

CB 18.35- 
18.40 



Beslutning 
 
Datoerne godkendes af bestyrelsen  

    

10.  
Besparelser i 
indeværende skoleår 

Vi har modtaget en udmelding om besparelser i 
indeværende skoleår på lidt mere end 200.000 kr.  
Ledelsen forelægger bestyrelsen forslag til 
hvordan.  
 
Drøftelse  
 
Ledelsen fremlægger besparelse på 
fagbudgetterne. Dette understøtter bestyrelsen  

CB 18.40- 
18.50 

11. 
Temaer til kommende 
skoleår 

Første drøftelse og evt. beslutning omkring 
hvilket/hvilke temaer bestyrelsen ønsker at 
arbejde med i det kommende skoleår  
 
Drøftelse 
Beslutning  
 

• Forældrearbejdsdage  

• Indretning af pauserum i indskolingen både 
inden- og udenfor  

• Branding af skolen  

• Begrænse brugen af skærme i 
undervisningen 

• Fortsat fokus på trivslen  

• Autoritetsforhold og forældresamarbejde  
 

CB 18.50 
19.10 

12.  
For- og næst 
forperson kandidatur 

Der skal findes en ny forperson og næst-forperson 
til de kommende skoleår.  
 
Drøftelse  
 
For-personerne opfordrer bestyrelsen til at stille op 
til valget og fremlægger, hvilke opgaver der ligger i 
posten.  

JS/HJV 19.10- 
19.15 



13.  
Orientering fra… 
 

a. Leder 
Ansættelsesprocessen vedr. 
afdelingslederstillingen er i gang Der blev 
indkaldt fem til samtale. 2. samtale finder sted 
på torsdag. Der er indkaldt tre til 2. samtale.  
Ansættelsessamtaler til matematiklærerstilling 
på 2. og 3. årgang er færdig. En matematiklærer 
er ansat.  
Stort fokus på rengøringen. Skolen har hentet et 
tilbud på hovedrengøring, som er på kr. 130.000. 
Det har skolen desværre ikke råd til. Skolen er i 
god dialog med rengøringen, som medgiver at 
der ikke bliver gjort ordentligt rent i flere år. 
Derfor oplever skolen i disse dage at rengøringen 
gør yderligere rent.   
Der afholdes afskedsreception for Susanne, som 
går på pension efter 37 år.  
Pt. Har skolen ingen fuldtidssygemeldte 
 
b. Personale  
Skemaerne er kommet på plads- det er rart.  
Lærerne kan godt mærke på eleverne, at det er 
snart på sommerferien.  
 
c. Formandskabet  
Bekymring for valget af næst- forperson 
Fokus på at dagsorden, referat og bilag bliver 
lagt op på skolens forside.  
d. Elever  

 

Orientering 

 19.15-
19.30 

14. 
 Evt. 

Obs på at Sofie Mønsters slide kommer med ud i 
forældrebrevet.  
Ros til Helle for hendes tale på årsmøde. 

Alle 19.30- 
19.40 

15.   
Henvendelser fra 
forældre  

CB orienterer om henvendelse der har været siden 
sidste møde. (Eleverne deltager ikke)  

CB  
 

19.40 – 
19.50 
 

  
16. 
Punkter til kommende 
møder  
 
 

 
  
Overblik og drøftelse af om vi skal begrænse 
brugen af skærme i undervisningen på baggrund af 
henvisning og viden fra hjerneforskere. 
https://www.berlingske.dk/danmark/vores-

  
  
  

  
  
  
  

https://www.berlingske.dk/danmark/vores-boerns-hjerner-tager-skade-af-en-tendens-i-folkeskolen-men-det


boerns-hjerner-tager-skade-af-en-tendens-i-
folkeskolen-men-det 
 
 

 

https://www.berlingske.dk/danmark/vores-boerns-hjerner-tager-skade-af-en-tendens-i-folkeskolen-men-det
https://www.berlingske.dk/danmark/vores-boerns-hjerner-tager-skade-af-en-tendens-i-folkeskolen-men-det

